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Protokół Nr XLVI/2022 z XLVI Sesji Rady Gminy Kawęczyn odbytej w 

dniu 23 lutego 2022 roku w Urzędzie Gminy w godzinach od 13:00 do 

15:21. 

 

W sesji udział wzięli radni Gminy Kawęczyn – zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli zaproszeni goście, a wśród nich: 

- Jan Nowak – Wójt Gminy Kawęczyn 

- Edyta Balcerzak – Skarbnik Gminy Kawęczyn 

- Agnieszka Sasiak – inspektor ds. ochrony środowiska 

 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie XLVII Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

2. Uchwalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XLVI Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Głosowanie nad uchwałami w sprawach: 

a) zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2022; 

b) wyrażenia zgody na utworzenie i przystąpienie do Spółdzielni Socjalnej DKM. 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy za okres międzysesyjny. 

7. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy za okres międzysesyjny. 

8. Zapytania i wolne wnioski. 

9. Zamknięcie XLVII Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

 

Ad. 1.Otwarcie XLVII Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

Otwarcia XLVII Sesji Rady Gminy Kawęczyn dokonał Piotr Gebler – Przewodniczący Rady 

Gminy Kawęczyn. Prowadzący powitał zebranych i stwierdził, że w sesji bierze udział 13-u 

radnych na stan 15-u co stanowi quorum niezbędne do prowadzenia obrad Rady Gminy 

Kawęczyn i można rozpocząć prawomocne obrady.  

Ad. 2.Uchwalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy  zapytał, czy ktoś chciałby wprowadzić jakieś zmiany do 
porządku obrad.  
 
Nikt nie wniósł zmian. 
 
Przewodniczący przeprowadził głosowanie jawne imienne nad przyjęciem porządku 
obrad. 
 

Głosowano w sprawie: 

Uchwalenie porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Łukasz Mila , 

Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski  

NIEOBECNI (2) 

Adrian Kwinciak , Paweł Urbanek  

 

Porządek obrad w brzmieniu jak wyżej został uchwalony. 

 

Ad. 3.Przyjęcie protokołu z XLVI Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

Piotr Gebler – Przewodniczący Rady Gminy – zapytał czy ktoś z radnych ma uwagi co do 

protokołu z XLVI Sesji  Rady Gminy Kawęczyn VIII kadencji. Uwag nie było. Zaproponował, 

aby protokół przyjąć bez odczytywania, ponieważ był on wyłożony do wglądu w Biurze Rady 

Gminy oraz przesłany z materiałami na posiedzenie sesyjne i nie zgłoszono uwag do jego 

zapisów.  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeprowadził głosowanie jawne imienne nad przyjęciem 

protokołu. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XLVI Sesji Rady Gminy Kawęczyn.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Łukasz Mila , 

Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski  

NIEOBECNI (2) 

Adrian Kwinciak , Paweł Urbanek  

 

 

Protokół z XLVI Sesji Rady Gminy Kawęczyn został przyjęty bez odczytywania. 

 
Ad. 4. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radni nie wnosili interpelacji ani zapytań. 

 

Ad. 5. Głosowanie nad uchwałami w sprawach: 

a) zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2022; 

Skarbnik Gminy E. Balcerzak powiedziała, że zmiany proponowane pod dzisiejsze głosowanie 

dotyczą zaplanowanego w ramach wydatków inwestycyjnych zadania „Budowy sieci sanitarno 

- kanalizacyjnej w miejscowości Kawęczyn”.  
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Według wartości kosztorysowej kwota zadania wynosi 2.018.160,68 zł. Dodała, że do wartości 

zadania należy również przypisać koszty nadzoru inwestorskiego, które zostały oszacowane na 

poziomie około 30.000,00 zł, w związku z czym wartość zadania na ten moment wraz z 

wartością kosztorysową wynosi  2.048.160,68 zł. Skarbnik E. Balcerzak powiedziała, że na ten 

moment w budżecie jest zabezpieczona kwota, która uwzględnia już środki pochodzące z 

Polskiego Ładu, która wynosi 1.533.000,00. Ponadto powiedziała, że aby móc ogłosić przetarg 

jesteśmy zobligowani zabezpieczyć wartość kosztorysową zadania. Środki, które zwiększą 

wartość zadania pochodzą z ostatecznego rozliczenia inwestycji budowy przydomowych 

oczyszczalni ścieków, która to inwestycja była realizowana w roku ubiegłym, jest ta kwota 

437.000,00 zł. Kwota brakująca w wysokości około 70.000,00 zł na ten moment zmniejszymy 

wartość planowanego zadania pn. "Budowa drogi w miejscowości Leśnictwo". Droga ta jeszcze 

nie będzie poddawana pod procedurę przetargową i na ten moment środki z tej drogi będą 

przyniesione na inwestycję, którą planujemy do realizacji w pierwszej kolejności.  

 

Przewodniczący P. Gebler zapytał, czy ktoś z Państwa radnych ma pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał uwag ani pytań. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2022. Odbyło się głosowanie 

jawne imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2022;  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak 
, Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , 
Łukasz Mila , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski  
NIEOBECNI (2)  
Adrian Kwinciak , Paweł Urbanek 
 
Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLVII/309/2022 w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej gminy na rok 2022. 

 

b) wyrażenia zgody na utworzenie i przystąpienie do Spółdzielni Socjalnej DKM; 

 

Inspektor A. Sasiak powiedziała, że prace nad utworzeniem podmiotu, który odbierał by 

odpady komunalne z terenu gminy Kawęczyn, a także gminy Dobra i gminy Malanów 

rozpoczęły się już we wrześniu ubiegłego roku. Następnie poinformowała, że odbyło się kilka 

spotkań roboczych w trakcie których rozeznawano tematykę sposób utworzenia takiego 

podmiotu. Ponadto zapoznawano się z możliwością otrzymywania dofinansowań w tym 

temacie. Efektem wcześniej rozpoczętych prac jest wola utworzenia spółdzielni socjalnej. 

Inspektor A. Sasiak poinformowała, że aby taka spółdzielnia mogła powstać Rada Gminy 

musi wyrazić zgodę na utworzenie i przystąpienie Gminy Kawęczyn do spółdzielni socjalnej, 

dlatego przedstawia się projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie i 
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przystąpienie do spółdzielni socjalnej DKM.  Inspektor dodała, że DKM są to pierwsze litery 

nazw gmin, czyli gminy Dobra, gminy Kawęczyn i gminy Malanów. Gmina Kawęczyn 

obejmie w spółdzielni socjalnej, która zakładana jest przez trzy osoby prawne jeden z trzech 

udziałów członkowskich o wartości 900 zł oraz wpłacił wpisowe w wysokości 100,00 zł, 

Członkami założycielskim spółdzielni socjalnej DKM są gmina Dobra, gmina Kawęczyn i 

gmina Malanów, a utworzenie takiej spółdzielni reguluje ustawa z dnia 27 kwietnia 2006 roku 

o spółdzielniach socjalnych zgodnie z którą tego rodzaju podmiot może założyć przynajmniej 

5 osób fizycznych zagrożonych wykluczeniem społecznym na przykład bezrobotni, 

niepełnosprawni albo przynajmniej dwie osoby prawne na przykład jednostki samorządu 

terytorialnego lub organizacje pozarządowe w rozumieniu ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie. Członkami, założycielami spółdzielni socjalnej DKM będą 

jednostki samorządu terytorialnego w tym: gmina Kawęczyn, gmina Dobra oraz gmina 

Malanów, które deklarują objęcie w spółdzielni po jednym udziale o wartości 900 zł. Projekt 

statutu spółdzielni przewiduje możliwość przystąpienia do spółdzielni innych podmiotów 

prawnych wskazanych w ustawie o spółdzielniach socjalnych oraz osób fizycznych. Inspektor 

A. Sasiak powiedziała, że celem powołania spółdzielni socjalnej jest umożliwienie osobom 

zagrożonym wykluczeniem społecznym w tym bezrobotnym i niepełnosprawnym aktywizacji 

zawodowej, a także prowadzenie działalności społecznej i oświatowo-kulturalne j na rzecz 

osób zatrudnionych w spółdzielni oraz działań w sferze pożytku publicznego zgodnie z 

ustawą o działalności pożytku publicznego oraz wolontariacie. Dzięki uczestnictwu gminy w 

spółdzielni w gminie Kawęczyn rozwijany będzie propagowany sektora ekonomii społecznej. 

Powołanie spółdzielni socjalnej jest również alternatywą misji w zakresie przeciwdziałania 

bezrobociu.  

 

Radny R. Jaśkiewicz powiedział, że jego obawy budzi kwestia przyjęcia przedmiotowej 

uchwały przez Gminę Malanów. Zaznaczył, że powinni się oni wypowiedzieć w tej kwestii 

zanim będą podejmowane dalsze decyzje.  

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że samo przyjęcie tej uchwały nie decyduje o tym, 

czy spółdzielnia ostatecznie powstanie. Przypomniał, że radni byli na spotkaniu w Dobrej, 

gdzie było mówione, że ta uchwała jest niezbędna, by było można zrobić kolejny krok, a samo 

powołanie spółdzielni mogłoby nastąpić dopiero za kilka tygodni. 

 

Radny T. Tyrakowski zapytał o to czy jeśli Malanów nie wyrazi zgody na wejście w 

spółdzielnie to czy jakaś inna gmina jest brana pod uwagę.  

 

Wójt Gminy Jan Nowak powiedział, że na tą chwilę  nie możemy skreślić gminy Malanów, 

ponieważ oficjalnie nie potwierdziła ona rezygnacji. Zaznaczył, że wstępnie umawiali się iż 

uchwały zostaną podjęte do ok. 11 marca, więc jest możliwość, że Malanów do tego czasu 

przyjmie tożsamą uchwałę. Ponadto powiedział, że każdy samorząd, który miałby ewentualnie, 

zastąpić samorząd Malanowski nie będzie na tyle przygotowany, żeby z marszu wejść, bo 

przygotowania do utworzenia spółdzielni toczą się od dnia 8 września roku ubiegłego. 

Pierwszym podsumowaniem tych przygotowań było spotkanie wszystkich rad gmin i 

przedstawicieli kierownictw poszczególnych gmin w Dobrej w Domu Kultury w dniu 7 lutego 

bieżącego roku. Natomiast zachowanie samorządu Malanowskiego może świadczyć, że myślą 

o tym, żeby po prostu nie kontynuować dalszej współpracy. Samorząd, który mógłby zastąpić 

gminą Malanów potrzebowałyby kilku miesięcy chociażby z dwóch, żeby się wewnętrznie 

przygotować do tego przedsięwzięcia. Zaznaczył, że są dwie gminy, które interesowały się 

ewentualnym przystąpieniem do spółdzielni. Wójt J. Nowak powiedział, że przy przystąpieniu 

do spółdzielni innej gminy jest ryzyko, że nie zdążymy ze złożeniem wniosku o środki 
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pomocowe składanego do Wielkopolskiego Ośrodka Ekonomii Społecznej, którego termin 

złożenia upływa w kwietniu. Ponadto powiedział, że od szefa Regionalnego Ośrodka Ekonomii 

Społecznej pana Jarosława Wypyszyńskiego wiemy, iż jest to najprawdopodobniej ostatnia 

transza środków pomocowych w tak dużej skali. Zaznaczył, że przy ewentualnym nowym 

składzie nie będziemy w stanie przez kilka tygodni się przygotować do złożenia wniosku o te 

środki, ponieważ wymaga to odpowiedniego przygotowania. Podkreślił, że nie wie dokładnie 

jak miałoby to wyglądać, gdyby jednak gmina Malanów się wycofała.  

 

Radny G. Dzikowski powiedział, że już na spotkaniu w Dobrej wszystko wskazywało na to, że 

samorząd Gminy Malanów jest niepewny, ponieważ ktoś zaproponował, żeby sesje 3 

samorządów odbyły się razem i pojawiały się głosy, że nie jest to dobry pomysł.  Zaznaczył, że 

Malanów się trochę wystraszył,  ponieważ my startujemy z realnej ceny za odbiór odpadów 

komunalnych, a w Malanowie opłaty za śmieci wynoszą 17 zł, gdzie minimum przy 

przystąpieniu do spółdzielni ma wynosić 22 zł.  

 

Wójt J. Nowak poprosił, żeby jeszcze chwile pochylić się nad tym tematem. Zaznaczył, że nie 

wiemy na tą chwilę co ostatecznie zrobi gmina Malanów. Nadmienił, że na spotkaniu w Dobrej 

ktoś zapytał go o to jaka jest opinia gminy Kawęczyn na temat utworzenie spółdzielni, gdzie 

odpowiedział, że gdybyśmy nie wierzyli w powodzenie tego projektu to by nas tu nie było. 

 

Radny G. Dzikowski zapytał, czy pan Wójt wie cos na temat tego, dlaczego Malanów nie 

wystartował z utworzeniem spółdzielni wspólnie z Cekowem. 

 

Wójt J. Nowak powiedział, że z tego co wie od Wójta Gminy to nie zdążyli oni dołączyć. 

Zaznaczył, że nie wie z jakich powodów.   

 

Radny R. Jaśkiewicz powiedział, że szkoda byłoby zmarnować taką okazję ,a także tyle wysiłku 

włożonego w przygotowania, dlatego zasugerował aby uzyskać wspólnie z Burmistrzem 

Dobrej panem T. Geblerem stanowisko Gminy Malanów i rozważyć dalsze działania.   

 

Wójt Gminy powiedział, że jeżeli jest taka wola to on jeszcze dzisiaj skontaktuj się z panem 

Burmistrzem Tadeuszem Geblerem i spróbuje się umówić na spotkanie w poniedziałek. 

Ponadto nadmienił, że osoba pana Artura Filipiaka, który był obecny na spotkaniu w Dobrej 7 

lutego była proponowana jako Prezesa spółdzielni, który poprowadziłby tą spółkę ze względu 

na jego doświadczenie. Zaznaczył, że przygotowując się do utworzenia spółdzielni 

poświęciliśmy nie tylko siłę i czas, ale również środki finansowe na chociażby przygotowanie 

zestawienia służącego przeanalizowaniu potrzeby i kosztów planowanego przedsięwzięcia. 

Wójt Gminy podkreślił, że skontaktuje się z Burmistrzem Dobrej, aby mogli ustalić termin 

spotkania, żeby podjąć  jakąś decyzję w tym temacie. Dodał, że w przypadku rezygnacji Gminy 

Malanów trzeba będzie wszystko przerabiać, poprawiać. Zaznaczył, że jeżeli zostałyby tylko 

dwa podmioty to zmniejsza się i strumień odpadów i liczba mieszkańców objęta działaniem 

spółdzielni.  

 

Radny S. Kasprzak  powiedział, że to on na spotkaniu 7 lutego w Dobrej zaproponował, aby  

sesje trzech samorządów odbyły się wspólnie, aby pokazać, że trzy samorządy potrafiły się 

dogadać i coś wspólnego razem robią. Zaznaczył, że z prowadzonych podczas tego spotkania 

rozmów wynikało, że gminą wiodącą będzie gmina Dobra, która udostępniła by dobrą bazę, 

którą już posiada. 

 

Wójt Gminy powiedział, że pierwotnie miała być to gmina Malanów, ale zrezygnowano z 
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takiego rozwiaznia.  

 

Radny S. Kasprzak powiedział, że samo zachowanie Wójta Gminy Malanów pana Ireneusza 

Augustyniaka było mało przekonywujące co do utworzenia spółdzielni. Radny zapytał, czy pan 

Burmistrz Tadeusz Gebler nadal jest zdania, aby gmina Dobra była gminą wiodącą 

omawianego przedsięwzięcia.  

 

Wójt Gminy powiedział, że na pierwszym spotkaniu 8 września 2021 roku, które odbyło się u 

nas w Urzędzie Gminy powiedział,  że teren na naszej gminie może by się znalazł, ale jako 

gmina nie mamy nawet znamion żadnego gospodarstwa komunalnego, które mogłoby w jaki 

sposób przyspieszyć obsługę odbioru odpadów komunalnych, dlatego zasugerował, aby gminą 

wiodącą była któraś z sąsiednich gmin. Wtedy pan Ireneusz Augustyniak stwierdził, że on 

spokojnie może to przejąć, bo  w swoich strukturach ma gospodarstwo komunalne. Wójt dodał, 

że tak zakładano przez pierwsze miesiące, ale po obejrzeniu terenu w Malanowie wszyscy 

doszli do wniosku ( Wujowie, Burmistrz i panowie: A. Filipiak i J. Wypyszyński), że miejsce 

jest dobre, ale musiałaby zostać uzupełniona trochę infrastruktura, dlatego pan Burmistrz 

Dobrej zaproponował ofertę swojej gminy, swojego Zakładu Komunalnego w Dobrej, która 

została przyjęta jednogłośnie przez wszystkie trzy samorządy. 

 

Radny G. Dzikowski powiedział, że na początku należałoby uzyskać stanowisko, deklaracje 

Gminy Malanów w zakresie przystąpienia do spółdzielni.  

 

Wójt J. Nowak powiedział, że od tej kwestii zaczną podejmować kolejne kroki.   

 

Przewodniczący P. Gebler ogłosił 15 – minutową przerwę w obradach.  

 

Po przerwie Przewodniczący P. Gebler zapytał, czy ktoś z Państwa radnych ma jeszcze jakieś 

pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał więcej uwag ani pytań. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie i przystąpienie do Spółdzielni Socjalnej 

DKM. Odbyło się głosowanie jawne imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na utworzenie i przystąpienie do Spółdzielni Socjalnej DKM;  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Andrzej Jaworski , Bożena Kolenda , Łukasz Mila , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , 

Tomasz Tyrakowski  

BRAK GŁOSU (2) 

Ryszard Jaśkiewicz, Sylwester Kasprzak  

NIEOBECNI (2) 

Adrian Kwinciak , Paweł Urbanek 
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Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLVII/310/2022 w sprawie wyrażenia zgody na 

utworzenie i przystąpienie do Spółdzielni Socjalnej DKM. 

 

Ad. 6. Sprawozdanie Wójta Gminy za okres międzysesyjny. 

Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z działalności za okres międzysesyjny. 

 

Sprawozdanie przyjęto bez uwag.  Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Następnie Wójt Gminy odczytał oświadczanie dotyczące obecnej sytuacji w związku z agresją 

rosyjską na państwo ukraińskie.  Oświadczenie stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ponadto Wójt Gminy powiedział, że wszystkie gminy goszczą dzisiaj, w tym również nasza 

pan Starostę Dariusza Kałużnego i Wicestarostę Władysława Karskiego, którzy  za cel obrali 

sobie wizytę we wszystkich gminach, aby zorientować jaka jest sytuacja, co się planuję, co na 

tą chwilę zostało już zrobione, czy też przygotowane w poszczególnych jednostkach. Wójt J. 

Nowak powiedział, że jeśli chodzi o zbiórki to my będziemy je prowadzić, ale musimy wiedzieć 

co mamy zbierać i dopiero wtedy ogłosimy co potrzeba i kiedy taka zbiórka będzie miała 

miejsce. Zaznaczył, że ta wojna potrwa dłużej niż byśmy tego chcieli, dlatego należy tą pomoc 

dobrze i przemyślanie zorganizować. Wójt J. Nowak powiedział, że do Polski może przybyć 2 

miliony, a może nawet więcej uchodźców z Ukrainy. Dodał, że jest to wielkość aglomeracji 

Warszawskiej. Podkreślił, że będzie to całkiem duża grupa osób, które będą potrzebować 

pomocy medycznej, żywnościowej czy innej, w tym także psychologicznej, psychiatrycznej. 

Zaznaczył, że dobrze iż został powołany Koordynator ds. zdrowia psychicznego, bo wiele 

młodych matek i dzieci potrzebują psychologa i psychiatry. Wójt Gminy powiedział, że tak 

wygląda sytuacja  z przekazu pana Wojewody i  Wojewódzkiego Centrum Zarządzania 

Kryzysowego w Poznaniu. Zaznaczył, że na terenie naszej gminy będzie postawiony do 

dyspozycji magazyn, który znajduje się przy stacji uzdatniania wody w Marcjanowie, tam gdzie 

jest wydawana żywność z Konińskiego Banku Żywności. Zauważył, że jest on przystosowany 

do przechowywania różnego dobra, ale przede wszystkim może służyć do przechowywania 

żywności z dłuższym okresem ważności. Wójt Gminy powiedział, że jak będzie ustalona jakaś 

zbiórka to na bieżącą mieszańcy, radni , sołtysi i inne instytucje z odpowiednim wyprzedzeniem 

zostaną o tym poinformowane. Podsumowując poprosił o rozwagę przy oferowaniu pomocy.  

 

Radny T. Tyrakowski zapytał, czy w magazynie w Marcjanowie będą ustalone godziny i dni 

jego otwarcia i odbioru zbieranych rzeczy.  

 

Wójt Gminy powiedział, że najpierw zostanie ustalona zbiórka, co dokładnie jest najbardziej 

potrzebne, a później zostanie wyznaczony termin bądź terminy, w  których ta zbiórka będzie 

prowadzona. Zaznaczył, że dokładnie zaplanujemy organizowaną zbiórkę.  

 

 Radny T. Tyrakowski zapytał, czy informacja o zbiórce będzie zamieszczona w mediach. 

 

Wójt Gminy odpowiedział, że tak. Zaznaczył, że będzie to z odpowiednim, kilkudniowym 

wyprzedzeniem.  Dodał, że musimy się nastawić, że tej pomocy będzie trzeba udzielać nie 

tygodniami, lecz nawet miesiącami.  

 

Radny R. Jaśkiewicz zapytał, czy z tych zbiórek będą mogli korzystać uchodźcy, którzy 

przyjadą na teren naszej gminy. Nadmienił, że w jedna z jego mieszkanek pojechała wczoraj 
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po kilka osób, gdzie sama jest w stanie zapewnić 2-3 osobom mieszkanie, a resztę osób, które 

by ewentualnie przywiozła też ktoś przyjemnie do siebie.  

 

Wójt J. Nowak powiedział, że w pierwszej kolejności będziemy zabezpieczać właśnie osoby, 

które znajdują się w Polsce, w gminie, w powiecie czy w województwie, dlatego zaznaczył, że 

te zbiórki najprawdopodobniej będą odbywać się cyklicznie oraz pod kątem zapotrzebowania 

na konkretne rzeczy.  

 

Radny R. Jaśkiewicz powiedział, że kontaktował się z nim jeden z mieszkańców gminy, który 

przekazał mu, że prowadzi zbiórkę pieniężną i rzeczową. Dodał, że jest to osoba, która ma 

różne kontakty, nawet zagraniczne i wpływają do niego datki z Niemiec, Austrii.  

 

Wójt Gminy powiedziała, że wie o kim radny R. Jaśkiewicz mówi. Dodał, że jest to solidna 

firma i na pewno pieniądze i zebranie rzeczy trafią do potrzebujących.  

 

Ponadto Wójt J. Nowak powiedział, że na tą chwilę rozpoczęły się już działania, ale potrzebna 

jest  ustawa o statusie uchodźcy. Zaznaczył, że potrzebna jest praca dla uchodźców, ponieważ 

ani ich nie utrzymamy w takiej ilości, ani też oni sobie nie poradzą siedząc i myśląc co się 

dzieje u nich w państwie.  

 

Przewodniczący P. Gebler powiedział, że on chciałby poruszyć jeszcze kwestię Ukraińców, 

którzy przyjechali do pracy dużo wcześniej i mają wizy, które się za chwilę będą kończyć. 

Zaznaczył, że o nich się nie mówi i nie wiadomo czy wizy będą im przedłużane, czy będą 

musieli wraca do kraju.  

 

Wójt J. Nowak powiedział, że pytanie pana Przewodniczącego przekażemy do Centrum 

Zarządzania Kryzysowego pana Wojewody.  

 

Przewodniczący P. Gebler zaznaczył, że to nie tylko będzie jego problem, ale też wielu innych 

pracodawców.  

 

Wójt J. Nowak powiedział, że to będzie problem wielu pracodawców w Polsce.  

 

Przewodniczący P. Gebler powiedział, że ceny wszystkiego rosną, a zapasy nie wiadomo na ile 

nas starczą, dlatego zaapelował, żeby pomagać, ale z rozwagą i aby była to pomoc przemyślana.  

 

Radny G. Dzikowski zapytał, czy Wojewoda na konferencjach mówił coś więcej na temat 

przekraczania granicy nie tylko przez uchodźców. Zaznaczył, że z tego co słyszał w mediach 

to nie tylko Ukraińcy przekraczają nasza granicę, ale także inne narodowość, w tym także 

Rosjanie. Dopytał, jak to dokładnie wygląda na przejściach granicznych.  

 

Wójt Gminy powiedział, że niestety dywersanci są wszędzie. Nadmienił, że potrzebna jest 

ustawa o wojsku polskim, która ma to regulować. Zaznaczył, że na Ukrainie wygląda to tak, że 

człowiek jest w ubraniu konserwatora wodociągów, czy sieci gazowniczej, a on instaluje 

materiał wybuchowy, który potem się odpala zdalnie bądź za określony czas. Dodał, że 

mówiono na ten temat dzisiaj w radiu, ale niestety ze względu na czas wyjazdu do pracy nie 

wysłuchał tych informacji do końca.   

 

Radny R. Jaśkiewicz powiedział, że mieszkanka jego sołectwa, która bierze pod swój dach 

uchodźców obawia się, że nie będzie miała czym ogrzać domu, ponieważ obecnie w skupach 
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nie można zakupić ekogroszku.  

 

Wójt J. Nowak nawiązał do swojej wcześniejszej wypowiedzi, gdzie mówił, aby oferowana 

pomoc była przemyślana. Zaznaczył, że jeżeli będzie brakowało towaru to będzie faktycznie 

duży problem. Ponadto powiedział, że jeśli ktoś prywatnie przyjął uchodźców, a robił to 

zgodnie z wytycznymi rządu to nie powinien mieć problemów finansowych, ponieważ jest 

przygotowywana ustawa, gdzie maja być przekazywane określone środki na dobę na jedną 

osobę. Zaznaczył, że ma to być kwota nawet do 120 zł na osobę za dobę. Podkreślił, że z 

Ukrainy przybywają różne osobę, jedne bardziej potrzebujące pomocy, drugie mniej, dlatego 

apeluje o rozsądną i przemyślaną pomoc. Nawiązał do sytuacji z niedzieli, kiedy miał telefon, 

że ktoś ma u siebie dwie osoby i na razie mogą u tej osoby ona być, ale prosi ona, aby gmina 

zajęła się organizacją pomocy dla tych osób. Wójt Gminy powiedział, że ostatecznie okazało 

się, że osoba, która do niego dzwoniła przyjęła kogoś znajomego, ale jest w Polsce dużo osób, 

które jadą na granicę i przywiążą kogoś, nie wiedząc nawet kogo.   

 

Radny G. Dzikowski zapytał, czy każdy może jechać i zabrać kogoś z granicy.   

 

Wójt J. Nowak powiedział, że uważa, iż z początku było bardzo dużo takiej samowolki. Dodał, 

że teraz jest chyba już mniej takich sytuacji. Zaznaczył, że nigdy nie wiem czy nie 

przywieziemy ze sobą dywersanta czy dywersantki.  

 

Przewodniczący P. Gebler zaapelował, aby uczyć się pomagać, ale z rozwagą i z rozsądkiem. 

Nadmienił, że do niego jedzie rodzina jego pracownika oraz jeszcze dwie znajome rodziny. 

Zaznaczył, że jeśli oferujemy swoją pomoc obcym osobom to powinniśmy to robić ze 

świadomością, że musimy zapewnić im lokum, jedzenie. Dodał, że podejrzewa, iż środki się 

jakieś znajdą na to wszystko, ale zawsze należy być ostrożnym i należy brać pod uwagę to, że 

jednak tych środków może nie być.  

 

Wójt J. Nowak powiedział, że może być też taka sytuacja, że będą pieniądze, ale nie będzie 

towaru. Zaznaczył, że my jako samorząd działamy wolno, ale chce, aby ta pomoc była 

naprawdę przemyślana.  

 

Przewodniczący P. Gebler powiedział, że niestety dobrym sercem później nie nakarmimy tych 

ludzi, dlatego prosił o rozważną pomoc. Zaznaczył, że dzisiaj wszytko drożeje, a sytuacja z 

pewnością będzie się pogarszać. Zaznaczył, że drożeje paliwo, a w związku z tym transport, 

dlatego wszystko będzie drożeć. Podkreślił, że Polska ma jakieś zapasy, ale powinniśmy 

pamiętać, że będziemy musieli wyżywić parę milionów uchodźców. Ponadto powiedział, że w 

przeciągu kilku tygodniu będziemy mieli najprawdopodobniej do czynienia z dwucyfrową 

inflacją. 

 

Wójt J. Nowak powiedział, że do średniej europejskiej nam  jeszcze dużo brakuje, ale jesteśmy 

dużo bogaci i zamożniejsi niż to było 30 lat temu.  

 

Przewodniczący P. Gebler powiedział, że ile w Polsce jest pustych domu, które można byłoby 

zagospodarować dla uchodźców.   

 

Wójt J. Nowak powiedział, że chciałby też o tym porozmawiać. Zaznaczył, że w tych domach 

musi być zapewniony prąd, woda, ogrzewanie, ścieki, śmieci.    

 

Radny S. Kasprzak powiedział, że mówi się o sankcjach wobec Rosji, ale nie mówi się o 
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sankcjach względem Polski. Zaznaczył, że takie zakłady jak Miranda czy nawet kawęczyński 

TUR-PLASTR robią wszystko na eksport do Rosji, czy Ukrainy.  Zaznaczył, że pracownicy 

tych firm mogą niedługo być na bezrobociu.  

 

Radny T. Tyrakowski zapytał o to jak później będziemy odsyłali uchodźców do siebie.  

 

Wójt J. Nowak powiedział, iż jego zdaniem co najmniej połowa z osób, które do nas przybędą  

będzie chciała zostać, 1/4 z tej populacji wywędruje z Polski na zachód, a 1/4 będzie chciała 

wrócić do swojego kraju.  

 

Radny T. Tyrakowski zapytał, jak w takiej sytuacji mamy im powiedzieć, że mają wracać do 

siebie.  

 

Wójt J. Nowak powiedział, że uważam, że nikt nie będzie w stanie im tego powiedzieć.  

 

Radny T. Tyrakowski powiedział, że dlatego powinniśmy przeznaczyć dla nich takie 

mieszkanie, którego nam nie będzie szkoda, a będzie spełniało normy naszego życia godnego.  

 

Wójt J. Nowak powiedział, że te osoby, które planujemy przyjąć są akurat po wykształceniu 

wyższym. Ponadto powiedział, że czasami ten co nie ma wykształcenia wyższego jest złotą 

rączką i zna się na wielu różnych rzeczach. Zaznaczył, że do naszej gminy mają przybyć młodzi 

ludzie. Nadmienił, że starsi ludzie po prostu nie chcą wyjeżdżać, a szczególnie ze wsi, ale 

dzisiaj trudno przewidzieć co się zdarzy później. Wójt Gminy powiedział, że w Polsce brakuje 

rąk do pracy, ale w gorszej sytuacji znajdzie się Ukraina, ponieważ może być państwem 

kompletnie zdemolowanym, gdzie jak wyjadą ludzie młodzi to państwa ukraińskiego nie będzie 

stać na wypłatę emerytur.  

 

Radny Ł. Mila powiedział, że inne państwa graniczące z Ukrainą też przyjmują uchodźców, ale  

największa ich fala trafia do Polski. Dodał, że cała Europa mówi o pomaganiu, dlatego powinna 

zostać wypracowana jakaś procedura w kierunku zapewnienia im pomocy, szczególnie w 

kwestii nawet wyżywienia. Zaznaczył, że teraz my się martwimy czy damy radę wszystkim 

pomóc.  

 

Wójt J. Nowak powiedział, że środki unijne się z pewnością znajdą. 

 

Przewodniczący P. Gebler powiedział, że jego zdaniem środki unijne się znajdą. Zaznaczył, że 

musimy się przyzwyczaić do tego, że Europa jest zawsze dwa kroki w tył, bo same te sankcje i 

decyzję przywódców europejskich doprowadziły do tego, że mamy taką sytuację.  

 

Radny Ł. Mila powiedział, że w tym kontekście właśnie była jego wypowiedź. Dodał, że 

właśnie dlatego zastanawiamy i mamy obawy czy przyjmować uchodźców, czy nie.  

 

Przewodniczący P. Gebler powiedzieć, że przyjmować to musimy.  

 

Wójt J. Nowak dodał, że przyjmować musimy chociażby ze względu na religię chrześcijańską 

i pomoc innym, ale wiadomo też że nie przyjmiemy wszystkich. Ponadto podkreślił, że ważne, 

żebyśmy umieli ich pomóc, znaleźć im pracę, to oni na pewno się nam odwdzięczą.  

 

Przewodniczący P. Gebler powiedział, że obawia się, że toczą się już jakieś rozmowy i mimo, 

że jesteśmy członkiem Unii Europejskiej i NATO, to nie wiemy jakie decyzje podejmą głowy 
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naszych Państw i czego możemy się spodziewać. Podkreślił, że musimy się przygotować na 

najgorszy scenariusz.  

 

Radny G. Dzikowski powiedział, że oferując swoją pomoc należy pamiętać, że może być ona 

potrzebna dłużej niż tylko kilka tygodni. Zaznaczył, że należy się też zastanowić kto nam 

pomoże.   

 

Przewodniczący P. Gebler powiedział, że sytuacja jest trudna, ale prosi o przemyślane decyzje. 

Podkreślił, aby pomagać z rozwagą.  

 

Wójt J. Nowak powiedział, że będziemy organizować zbiórki pod kątem aktualnych potrzeb, 

które płyną prosto od Kijowa. Zaznaczył, że w pierwszej kolejności będziemy pomagać 

osobom, które znajdą się na terenie naszej gminy, a następnie będzie to pomoc innym 

potrzebującym.  

Ad. 7. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy za okres międzysesyjny. 

Piotr Gebler - Przewodniczący Rady Gminy - przedstawił sprawozdanie z działalności za okres 

międzysesyjny. 

 

Sprawozdanie przyjęto bez uwag. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wójt J. Nowak odniósł się do wniosku szkoły podstawowej w Tokarach Pierwszych i 

powiedział, że rozmawiał na ten temat z panią Dyrektor i powiedział jej, że na tą chwilę nie 

mamy możliwości finansowych zakupu traktorka do koszenia trawy, ponieważ angażujemy się 

w duże projekty i tam jesteśmy zobowiązani zaangażować jakieś środki. Dodał, że 

zaproponował, aby przez ten czas plac koszony był kosiarką rotacyjną. Ponadto zaznaczył, że 

jest wiele potrzeb także innych instytucji.  Wójt J. Nowak powiedział, że planują z panią 

Skarbnik przymierzyć się do pomocy na Ukrainie na początek w kwocie 20.000,00 zł.  

 

Przewodniczący P. Gebler powiedział, że nic się nie stanie, jak ta trawa będzie skoszona 

rzadziej.  

 

Wójt J. Nowak powiedział, że ze względu na aktualną sytuację finansową jaka nas czeka, myśli, 

że wiele rzeczy nawet w domu nie zrobimy tak jak planowaliśmy.  

 

Radny G. Dzikowski powiedział, że my naprawdę nie wiemy co nas czeka za kilka miesięcy 

we własnych budżetach domowych. 

 

Przewodniczący P. Gebler powiedział, że już teraz każdy z nas prywatnie zastanawiam się czy 

coś kupić czy nie. Zauważył, że aktualna sytuacja jest bardzo poważna i rozwojowa.  

 

Radny K. Rygas opuścił salę posiedzeń.  

Ad. 8. Zapytania i wolne wnioski. 

Radny T. Tyrakowski poruszył temat nowej oprawy oświetlenia ulicznego w Milejowie, która 

nie świeci. Poprosił o zamieszczenie informacji w postaci podstawach prawnych dotyczących 

przyłączenie do sieci energetycznej na stronie gminy, kaweczyniaku.  

 

Na salę posiedzeń poproszono podinspektor Karoliną Gil.  
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Wójt Gminy powiedział, że możemy wydrukować tą podstawę prawną i przekazać 

mieszkańcom.  

 

Radny S. Przyłęcki zapytał, czy byłaby możliwość podłączenia szkoły pod agregat  przy 

Urzędzie Gminy. Zaznaczył, że jak nie ma prądu to nie ma też nauki stacjonarnej, a dzieci 

wystarczająca długa uczyły się zdalnie.  

 

Wójt J. Nowak powiedział, że dawno nie zdarzyło się, żeby dwa i pół dnia nie było prądu. 

Poinformował, że  nie ma możliwości podłączenia szkoły do agregatu w gminie. Dodał, że przy 

każdej ze szkół należałoby podłączyć agregat o takiej mocy, żeby przynajmniej było światło w 

żarówkach i gniazdkach. Zaznaczył, że są to potrzeby, które mogą pojawiać się coraz częściej. 

Nadmienił, że agregat przy urzędzie kosztował ok. 65.000,00, a dzisiaj na pewno jest to dużo 

większa kwota 

 

Radny G. Dzikowski zaproponował zakup jednego przenośnego agregatu, ponieważ nie w 

każdej miejscowości w tym samym czasie nie ma prądu przez dłuższy okres czasu. Dodał, że 

agregat przenośmy mógłby służyć w tych jednostkach, gdzie akurat nie ma prądu. Nadmienił, 

że nie ma potrzeby kupować agregatu do każdej jednostki, kiedy taka sytuacja ma miejsce tylko 

kilka razy w roku.  

 

Wójt J. Nowak: powiedział, że jednostka OSP Milejów ma agregat wojskowy, ale nie wie czy 

technicznie można byłby go podłączyć pod każdą jednostkę, placówkę.   

 

Przewodniczący P. Gebler powiedział, że szkoły musiałyby się odpowiednio przygotować do 

jego podłączenia, czyli powinny zostać wyposażone w odpowiedni przełącznik. Zaznaczył, że 

można byłoby też podpisać umowę z jakąś firmą, od której można byłoby wynająć agregat na 

czas awarii. Dodał, że należałoby przenalizować koszty zakupu agregatu i koszty ewentualnego 

wynajmu, które rozwiązanie by się bardziej opłacało.  

 

Wójt J. Nowak powiedział, że pomysł dotyczący wynajęcia agregatu byłby dobrym 

rozwiązaniem, tylko najczęściej bywa tak, że jak jest wichura i nie ma prądu to może się okazać, 

że tego agregatu czy podnośnika, o którym była mowa na poprzedniej sesji, nie będzie bądź też 

trzeba czekać na niego w kolejce nawet kilka dni.  

 

Radny A. Jaworski powiedział, że jednostka w Kowalach też jest w posiadaniu agregatu 

prądotwórczego, ale ewentualnie jednostka, która byłaby podłączana musiałby posiadać 

odpowiedni przełącznik, aby móc go podłączyć.   

 

Radny G. Dzikowski powiedział, że jak nie ma prądu to oświetlenia w banku na przykład jest, 

ale jeśli chce się skorzystać z usług banku to system nie działa, bo nie ma prądu, a system pod 

agregatem nie działa.  

 

Przewodniczący P. Gebler powiedział, że systemy komputerowe chodzą pod UPS-ami, jest to 

dodatkowe urządzenie, które podtrzymuje napięcie zanim agregat zostanie podłączony.   

 

Podinspektor K. Gil odnosząc się do lampy oświetleniowej powiedziała, że na tą chwilę nie 

mam żadnej informacji z energetyki o planowanym terminie podłączenia lampy oświetlenia 

ulicznego w Milejowie.  

 

Wójt J. Nowak powiedział, że jest przepis i energetyka się go trzyma i rzadko kiedy podłączy 



13 

 

przyłącze przed początkiem 13 miesiąca. Dodał, że taka sama sytuacja jest przy nowo 

wybudowanych domach czy innych obiektach budowalnych i ludzie nie mogą na to nic 

poradzić.  

 

Przewodniczący P. Gebler powiedział, że przy domach energetyka ma jeszcze na tym interes, 

ponieważ  podłączają skrzynkę budowlaną, która jest dużo droższa, dlatego prawdopodobnie 

tak wydłużyli te terminy.  

 

Radny G. Dzikowski zapytał, czy jest taka możliwość, żeby na przykład założyć daną lampę 

dopiero po tym jak punkt zostanie podłączony do sieci.  

 

Podinspektor K. Gil powiedziała, że punkt oświetleniowy jest podłączany do sieci w terminie  

14 miesięcy od odbioru technicznego założonej oprawy.    

 

Radny S. Kasprzak powiedział, że mieszkańcy ościennej gminy Dobrej, mieszkańcy 

miejscowości Chrapczew cieszyli się w tamtym roku, bo w grudniu zakładali im linie 

oświetleniową na całej wsi i mówi, że na Boże Narodzenie będzie świeciło światło, a minęło 

jedno Boże Narodzenie, drugie Boże Narodzenie i światło nadal w Chrapczewie nie świeci.  

 

Więcej zapytań ani wniosków nie było.  

 

Ad. 9. .Zamknięcie XLVII Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad Piotr Gebler- Przewodniczący Rady 

Gminy Kawęczyn uznał XLVII Sesję Rady Gminy Kawęczyn za zakończoną i zamknął obrady. 

 

 

                             Protokołowała                                                    Przewodniczył   

 

                      Magdalena Krakowiak                                                Piotr Gebler 

 

  

 

 

 


